

您现在的位置: [首页](#)>[研究生教育](#)>[研究生部](#)>[专业和导师](#)>[光学](#)

方晓东

发表日期: 2010-12-20

作者:

点击率:



【打印】



【小 中 大】

【关闭】

Xiaodong FANG, born in 1963, PhD, professor. He graduated from HeFei University of Technology in 1985, and received his Master degree from the Anhui Institute of Optics and Fine Mechanics (AIOFM), Chinese Academy of Sciences (CAS) in 1991. He obtained his PhD degree from Elec. Eng. Dept of Osaka University at 2000. During 1996 and 1997, he worked in Osaka University as a Visiting Scholar. From 2000 to 2004, he worked in Hitachi company majoring in the development of semiconductor IC process and devices. In June 2004, he was selected as a research professor by the "100-talent Program" of CAS. Now he is carrying out several projects from National Natural Science Foundation of China and Important National Science & Technology Specific Projects.



Contact Info:

Xiaodong FANG

Anhui Institute of Optics and Fine Mechanics

Chinese Academy of Sciences

Hefei 230031, PRC

Tel/Fax: 0086-551-5593527

Emails: xdfang@aiofm.ac.cn

个人介绍

方晓东, 男, 1963年出生。工学博士、博士生导师。1985年毕业于合肥工业大学应用物理系。1991年获安徽光机所理学硕士学位。2000年获日本大阪大学获工学博士学位。2004年入选中国科学院“百人计划”。曾经在日本大阪大学、日本日立公司作访问学者和任职。现在是激光研究中心学术带头人。中国感光学会常务理事和遥感专业技术委员会副主任。承担国家自然科学基金和国家科技重大专项等研究项目。

主要研究领域:

1. 准分子激光技术及其应用
2. 功能性氧化物半导体材料及器件

分别在光学和材料物理与化学两个专业招收博士和硕士研究生。光学专业现招收电子、自动化、和机械专业背景的学生。材料物理与化学专业希望招收化学、物理、材料等专业背景的学生。

联系方式: 合肥市蜀山湖路350号 安徽光机所激光中心

邮编: 230031

电话/传真: 0551-5593527

电子邮件: xdfang@aiofm.ac.cn

理论物理

等离子体物理

凝聚态物理

光学

生物物理学

材料物理与化学

大气物理学与大气环境

核能与核工程

核技术及应用

制冷及低温工程

电工理论与新技术

精密仪器及机械

检测技术与自动化装置

计算机应用技术

环境科学

